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Ministrul Economiei: O parte din industrie a redus deja consumul de gaze din

considerente de piata

O parte din industrie, cum este cea metalurgica, a redus consumul de gaze pe fondul diminuarii productiei

din considerente de piata, din cauza reducerii comenzilor si nu de disponibilitate a gazului, a declarat joi, la

Sibiu, ministrul Economiei, Florin Spataru, în contextul unei întrebari referitoare la masura de reducere

voluntara a consumului de gaze la nivelul UE cu 15%.

 

Întrebat despre sectoarele industriale considerate neesentiale si care ar putea fi afectate de o eventuala decizie de

reducere a consumului de gaze, ministrul Economiei a spus ca industria, în general cea grea nu este inclusa în

categoria celor esentiale si a punctat ca desi nu au fost probleme referitoare la disponibilitatea gazelor, o parte

dintre companii au redus consumul în functie de piata.

 

"La nivelul CE s-a discutat despre posibilitatea reducerii voluntare cu 15% a consumului de gaze. Industria, în

general industria grea, conform definitiilor în vigoare, nu este inclusa în categoria industriilor esentiale. (...) Exista

o definitie foarte clara la nivel european, vorbim de sectoare critice si stim ca populatia si productia de energie sunt

sectoare critice unde nu se va actiona. Pentru celelalte sectoare industriale, din câte stiu, exista un ordin al

ministerului Energiei care spune cum se va actiona în situatii de criza. Un ordin care a fost publicat în luna aprilie

a acestui an", a declarat Florin Spataru.

 

Ministrul Spataru a subliniat ca nu exista în prezent o initiativa a statului de a reduce livrarile de gaze catre

industrie.

 

"Am avut discutii la Ministerul Economiei cu asociatiile mediului de afaceri si cu companiile pentru a identifica

aceste provocari si, de asemenea, am invitat Ministerul Energiei sa clarifice modalitatea prin care vor fi cu

companiile, modalitatea în care vor fi continuate contractele de furnizare de gaze. În acest moment sunt discutii în

derulare, o buna parte din aceste companii din considerente obiective si-au redus acest consum, dar si-au redus

consumul din considerente de piata, disponibilitate de materii prime si disponibilitatea pietei de livrare si nu avem

în acest moment un obiectiv clar în reducerea consumului de gaze pentru aceste companii. Bineînteles, fiecare îsi

va analiza si îsi va optimiza procesele de productie, pentru a avea totusi costuri optimizate. Dar nu vorbim acum de

o initiativa a statului român de reducere a livrarilor de gaze catre industrie. (...) Discutiile vor continua si eu sper ca

industria va avea contracte de furnizare de energie si furnizare de gaz care sa le dea o anumita predictibilitate. Nu

pot sa va dau un orizont de timp asupra finalizarii acestor discutii", a adaugat ministrul Economiei.

 

Florin Spataru a spus ca o parte din industria metalurgica a redus consumul de gaze, în conditiile diminuarii

productiei, ca urmare a scaderii comenzilor.

 

"Noi am avut discutii cu industria metalurgica, cu industria producatoare de materiale de constructii, care ne-au

expus provocarile pe care le au, o parte din ele, da (au redus consumul n.r.), dar din considerente de piata, nu din

considerente de disponibilitate a gazului. O parte din industria metalurgica a redus capacitatea de productie pentru

ca li s-a redus numarul de comenzi, atunci e normal, atunci consumul scade", a mai spus ministrul.

 

Florin Spataru a punctat ca în prezent tara noastra are stocata o rezerva de gaze de 1,8 miliarde metri cubi,

reprezentând 55% din stocul de gaz pentru perioada de iarna, fiind depasit cu circa 10% nivelul stocului fata de

tinta intermediara de înmagazinare pâna la 1 august.

 

Spataru a mentionat ca, tinând cont de nivelul stocului de gaze din acest moment si de situatia din anul precedent,

vor fi suficiente gaze naturale pentru urmatoarea perioada de iarna.
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"În mod normal, noi ar fi trebuit sa avem în acest moment o rezerva stocata undeva la 45% si am depasit cu

undeva la 10% aceasta rezerva. Asta înseamna ca vom avea suficient gaz pentru perioada de iarna. Vorbim de

capacitatile de stocare care au fost asumate si care au fost declarate la nivelul CE. (...) Deocamdata, daca ne uitam

la ce s-a întâmplat în 2021, în decembrie 2021 nu au fost întreruperi de gaz, industria a functionat, bineînteles,

tinând cont de proiectele pe care le au si de strategia pe care au avut-o de functionare. De exemplu, Azomures a

intrat în proces de mentenanta si atunci o parte dintre capacitati si le-au închis. Depinde de strategia fiecarei

companii, sunt companii private care îsi definesc strategia în functie de piata", a completat ministrul Economiei.

 

Florin Spataru a efectuat joi o vizita de lucru la Sibiu, la companii ce produc componente auto si a avut discutii cu

oameni de afaceri din Clubul Economic German Transilvania.

 

Statele membre ale Uniunii Europene au aprobat, marti, un plan de reducere coordonata a consumului lor de gaz,

pentru a ajuta astfel Germania si a diminua dependenta fata de Moscova, dupa o noua scadere drastica a livrarilor

rusesti prin conducta Nord Stream 1, a anuntat Presedintia ceha a Consiliului UE. 
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